
داور بین المللی والیبال ایران 
بازنشسته شد

فدراسیون جهانی والیبال )FIVB(، فرهاد )محمد( 
شاهمیری، داور بین المللی کشورمان را به صورت رسمی 
بازنشسته کرد. به گزارش فدراسیون والیبال، فدراسیون 
جهانی والیبال پیش از این تاریخ بازنشس��تگی این داور 
بین المللی کشورمان را یک سال تمدید کرده بود اما با 
توج��ه به منع قانونی قضاوت و حضور در کمیته داوران 
کنفدراسیون والیبال آسیا، شاهمیری رسماً بازنشسته شد. 
شاهمیری که دارای کتگوری A است، قبلاً برای قضاوت 
در بازی های المپیک توکیو نیز دعوت شده بود اما دیگر 
این دعوت لغو شده است. وی سابقه قضاوت در بازی های 
المپیک ۲۰۰۸ پکن و ۲۰۱۶ ریو را در پرونده کاری خود 
دارد. ش��اهمیری با تایید این قانون که اگر داوری عضو 
کمیته داوران کنفدراس��یون آسیا شود، دیگر نمی تواند 
در میادین مختلف والیبال قضاوت کند، گفت: زمانی که 
برای حضور در کمیته داوران درخواس��ت دادم، آگاهی 
کامل نسبت به این منع قانونی داشتم. وی تصریح کرد: 
در مش��ورت با مسؤولان فدراسیون ایران، به این نتیجه 
رسیدم حضورم در کمیته داوران کنفدراسیون والیبال 
آسیا کمک بیشتری برای والیبال ایران خواهد داشت تا 
افزودن به تجربه شخصی ام در لیگ ملت ها و المپیک که 
قبلًا تجربه آن را داشته ام. داور بین المللی والیبال ایران 
تاکید ک��رد: تلاش می کنم همان گونه که والیبال ایران 
جایگاه خود را در جهان به دس��ت آورده اس��ت، داوران 
والیبال کشورمان نیز بتوانند به جایگاه واقعی خود برسند. 
وی یک��ی از مهم ترین برنامه های خود در کمیته داوران 
کنفدراسیون والیبال آسیا را معرفی توان واقعی داوران 
والیبال ایران و دفاع از حق و حقوق آنها دانست و گفت: 
امیدوارم در آینده داوران با درجه بالا داشته باشیم تا در 
رویدادهای مختلف جهان قضاوت کنند. همچنین آندره 
زانوویچ از روسیه، زوریتسا از صربستان و آرتورو از بلژیک 
که قبلاً برای قضاوت در المپیک توکیو انتخاب شده بودند، 
به دلیل عضویت در کمیته داوران کنفدراس��یون اروپا، 
بازنشسته شدند و به همراه شاهمیری دیگر در بازی های 

المپیک توکیو قضاوت نخواهند کرد. 

علی جوادی از فدراسیون فوتبال 
خداحافظی کرد

با وجود اینکه رئیس فدراسیون فوتبال با استعفای علی 
جوادی از مدیریت روابط عمومی این فدراسیون مخالفت 
کرده بود، جوادی با انتشار پیامی از خداحافظی اش با این 
مجموعه خبر داد. چند روز پیش بود که خبر استعفای 
علی جوادی از مدیریت روابط عمومی فدراسیون فوتبال 
منتشر شد. خبرها حاکی از این بود که بعضی تصمیمات 
شهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال از جمله 
انتخاب مجتبی خورشیدی به عنوان سرپرست تیم ملی، 
عامل این استعفا بوده است. در همین ارتباط عزیزی خادم 
در برنامه ورزش و مردم حضور یافت و تاکید کرد با وجود 
اس��تعفای جوادی، با این استعفا موافقت نشده است اما 
دقایقی بعد از این صحبت های عزیزی خادم، علی جوادی 
با انتشار پیامی در صفحه شخصی خود به صورت قطعی 
از پایان همکاری اش با فدراسیون خبر داد. جوادی نوشت: 
»ما آزموده ایم در این شهر بخت خویش/  بیرون کشید باید 
از این ورطه رخت خویش. آنچه صلاح فوتبال بود گفتم 
چون دلم بیش از هر چیز برای ایران می سوزد. بر خلاف 
خیلی ها به فکر منافع خ��ودم نبودم و مصلحت فوتبال 
اهمیت ویژه ای برایم داش��ت. زمان بهترین قاضی است. 
برای تیم  ملی و فوتبال کشورم، بهترین ها را آرزو می کنم«.

 حذف کیمیا علیزاده 
از رقابت های قهرمانی اروپا

ملی پوش س��ابق تکواندوی ایران ک��ه در غالب تیم 
پناهندگان فدراسیون جهانی در مسابقات قهرمانی اروپا 
 حاضر ش��ده است، در دومین مبارزه تن به شکست داد.

به گزارش ایسنا، کیمیا علیزاده، ملی پوش سابق تکواندو 
که در غالب تیم پناهندگان فدراسیون جهانی تکواندو در 
رقابت های قهرمانی اروپا به میزبانی صوفیه بلغارستان حاضر 
شده است، برابر حریفی از کرواسی شکست خورد. علیزاده 
در مبارزه نخس��ت وزن ۶۲- کیلوگرم، جولانتا تارویدا از 
لتونی را پس از تساوی در راند طلایی از پیش رو برداشت 
اما در دومین مبارزه خود مقابل برونا وولتیچ، دارنده مدال 
برنز جهان ۲۰۱۹ از کرواسی با نتیجه ۱۰ بر صفر شکست 

خورد و از دور رقابت ها کنار رفت. 

 خطاهای راهبردی
 مذاکره با آمریکا

ادامه از صفحه اول
اگ��ر بایدن واقع��ا اراده ای برای بازگش��ت به برجام و 
جبران اقدامات ترامپ داشت، باید در همان روز نخست 
حضور خود در کاخ س��فید ب��دون کمترین ملاحظه و 
ادعایی به برجام بازمی گش��ت و »ارائه تضمین به ایران« 
و راس��تی آزمایی اقدامات خود از س��وی کش��ورمان را 
می پذیرفت.  در نهایت اینکه بهتر است تیم مذاکره کننده 
هسته ای و سیاست خارجی ما قبل از عزیمت به وین از 
یکدیگر می پرس��یدند »قرار است چه چیزی را از طریق 
تروئیکای اروپا به واشنگتن تفهیم کنیم«؟! آیا واقعا بایدن 
و همراهانش »نحوه بازگش��ت به برجام« را نمی دانند و 
منتظ��ر راهنمایی های آقایان ظری��ف و عراقچی در این 
باره هستند؟ آیا آنها نمی دانند در یک معادله حقوقی که 
»طرف خاطی« در آن کاملا مشخص است، »بازگشت به 
وضعیت اولیه« برعهده همان طرف )و نه طرفی که مورد 

ظلم قرار گرفته است( است؟!!

اخبار

دیدگاه

ورزشی
تست کرونای سعید آقایی مثبت شد

سعید آقایی، بازیکن تیم پرسپولیس در آستانه سفر این تیم به گوا به دلیل مثبت شدن تست کرونا، این تیم را همراهی نکرد. در شرایطی 
 که یحیی گل محمدی، سرمربی سرخپوشان پیش از این فرشاد فرجی را به دلیل ابتلا به کرونا در سفر به هند در اختیار نداشت
سعید آقایی نیز در آستانه سفر با پاسخ مثبت تست مواجه شد تا شرایط علیه تیم پرسپولیس شود.

در حالی که فدراس��یون فوتبال بسیار تاکید دارد قرار است 
ب��ا اعتراضات قانونی مانع میزبانی بحرین در بازی های انتخابی 
جام جهان��ی ۲۰۲۲ قطر ش��ود اما متاس��فانه در عالم واقعیت 
پازل ه��ای میزبانی این کش��ور یک به یک کن��ار یکدیگر قرار 
داده می شود. آخرین خبر در این باره دیروز شنبه مخابره شد: 
»ناظر کنفدراس��یون فوتبال آسیا ورزش��گاه های میزبان برای 
مس��ابقات گروه سوم انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ را تایید کرد«. 
منبع خبر یک رس��انه بحرینی اس��ت. در این باره البلاد چاپ 
بحرین نوش��ت: »شین مان جیل، نایب رئیس کمیته برگزاری 
مسابقات کنفدراسیون فوتبال آسیا روز جمعه از زیرساخت ها و 
ورزشگاه های بحرین برای میزبانی از مسابقات گروه سوم انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۲ دیدار کرد. مسؤول کره ای AFC از ورزشگاه 
ملی، اس��تادیوم خلیفه و اس��تادیوم شیخ علی بن محمد دیدار 
کرد. بعد از بررسی های لازم، نماینده کنفدراسیون فوتبال آسیا 
ورزشگاه های میزبان برای مسابقات انتخابی را تایید کرد«. پیش 
از این فدراسیون فوتبال ایران به دلیل انتخاب شدن بحرین به 
عنوان میزبان ادامه مسابقات گروه سوم از کنفدراسیون فوتبال 
آسیا به دادگاه حکمیت ورزش شکایت کرده بود اما حالا با تایید 
ورزشگاه های بحرین باید عملا کار را تمام شده دانست. از سوی 
دیگر بسیار بعید است دادگاه حکمیت ورزش )CAS( بخواهد در 
این فاصله اندک تا شروع بازی ها یعنی تا خردادماه سال جاری، 
حکمی صادر کند. به نظر می رسد ترفند شهاب  الدین عزیزی خادم 

به این صورت است که با مطرح 
کردن این صحبت ها تا خردادماه 
زمان بخرد و وقتی بازی ها شروع 
شد سپس عنوان کند ما همه 
تلاش مان را کردیم اما زورمان به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا نرسید. 
البته همان طور که پیش تر عنوان 
ش��د باید همه این اعتراض ها و 
فعالیت های لابی گرانه، ماه های 

قبل از صدور حکم از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا انجام می شد. 
حالا که رای صادر شده و ماموران اعزامی به بحرین ورزشگاه های 
این کشور را تایید کردند، دیگر چه امیدی به تغییر میزبان است. 

قرار است فردا حکم اعلام شود ■
از س��وی دیگر غلامرضا رفیعی، مشاور عالی حقوقی رئیس 
فدراس��یون فوتبال، درباره واکنش AFC به تقاضای رسیدگی 
 ،CAS س��ریع به پرونده اعطای میزبانی به بحری��ن در دادگاه
گفت: کنفدراس��یون فوتبال آسیا علاوه بر ۲ روز مهلت قانونی، 
یک روز دیگر برای پاس��خگویی درخواس��ت کرده بود. احتمالا 

آنها پاسخ خود را تا پایان ساعت 
اداری جمعه داده  باش��ند اما در 
حال حاضر در تعطیلات پایان 
هفته )شنبه و یکشنبه( به سر 
می بریم و روز دوشنبه مشخص 
می ش��ود AFC با درخواست 
ایران موافقت کرده است یا خیر. 
او در واکنش به اینکه امکان دارد 
به علت رسیدگی به این پرونده، 
تأخیری در برگزاری مسابقات انتخابی جام جهانی در گروه ایران 
حاصل شود؟ اظهار کرد: امیدواریم کنفدراسیون با این درخواست 
موافقت کند، به خاطر اینکه ما می خواهیم تکلیف مشخص شود و 
اصلا دوست نداریم تاخیری در اجرای مسابقات پیش بیاید. ایران 
عضو کنفدراسیون آسیا و از بنیان گذاران این کنفدراسیون است و 
قصد نداریم کوچک ترین اخلالی در برنامه بازی ها پیش آید. رفیعی 
در واکنش به اینکه اقدام ایران برای رسیدگی به این پرونده اقدام 
مناسبی بود؟ گفت: بعضی ها با معیارهای خود امکان موفقیت 
ایران در این پرونده را می سنجند که چقدر شانس موفقیت داریم 

و آیا در این دعوا برنده می ش��ویم و آیا تضمینی وجود دارد که 
در دادگاه بین المللی موفق شویم؟ این سوالات درست نیست. 
هرگز به عنوان مشاور عالی حقوقی فدراسیون فوتبال نمی توانم 

درصد موفقیت را بگویم. 
تاج فرصتی برای اعتراض داشت؟ ■

موض��وع اعطای میزبانی به بحرین در انتخابی جام جهانی 
فوتبال و سلب میزبانی از ایران، یکی از مسائل مهم روزهای اخیر 
فوتبال ایران است. عدم واکنش مهدی تاج، نایب رئیس ایرانی 
AFC به این موضوع در ماه های گذشته نیز یکی از موضوعات 
مورد بحث بوده که بارها بازتاب  رسانه ای داشته است، تا اینکه 
در روزهای گذش��ته و بعد از برگزاری جلس��ه کمیته اجرایی 
AFC عنوان شد مهدی تاج در این جلسه به موضوع میزبانی 
بحرین اعتراض کرده است. انتشار این خبر در کنار پاسخ کوتاه 
وین��دزور جان، دبیرکل AFC به این موضوع آن هم همراه با 
عکس��ی از دیدار تاج و دبیرکل در لابی محل برگزاری جلسه 
کمیته اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا، در شرایطی بود که 
پیش از آن AFC هیچ اشاره ای به مبحث میزبانی بحرین به 
عنوان دستور کار این جلسه و اعتراض مهدی تاج در این نشست 
نکرده بود. همچنین تاکنون هیچ سندی درباره گنجاندن موضوع 
میزبانی رقابت های مقدماتی جام جهانی در دستور کار جلسه 
مذکور و حتی درخواست مهدی تاج برای اظهارنظر در جریان 

این نشست منتشر نشده است. 

مهر تأیید AFC بر ورزشگاه های بحرین برای میزبانی از ایران در انتخابی جام جهانی فوتبال

ضربه آخر

  اس�تقلال در گروه مرگ با الاهلی عربس�تان، الدحیل قطر 
و الش�رطه عراق هم گروه است؛ تحلیل شما از وضعیت گروه 

استقلال چیست؟
به نظر من هیچ یک از تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا 
کار آسانی ندارند اما گروه استقلال با توجه به حضور تیم های 
بزرگ س��خت تر است. البته موفقیت استقلال دور از دسترس 
نیست و هر زمان می تواند بزرگی خود را نشان دهد. با توجه به 
اینکه در چند هفته اخیر تغییراتی در کادر فنی به وجود آمد و 
استقلال بازی های بهتری را به نمایش گذاشت، شرایط تیم از نظر 
روحی-  روانی و بدنی با  شناختی که روی دکتر نوشادی، بدنساز 
تیم دارم، بهتر خواهد شد. استقلال بازی های سختی پیش رو 
دارد اما با عملکرد خوب تیم در هفته های اخیر و بازگشت میلیچ و 

مصدومان، فکر می کنم بازی های خوبی هم 
در آسیا به نمایش بگذارد. 

  اس�تقلال س�ابقه حضور در گروه مرگ 
آسیا را دارد و هر بار با اوج ناامیدی توانسته 
مقتدرانه به مرحل�ه بعد صعود کند. مثل 
زمان وینفرد ش�فر که در گروهی سخت و 
در رقابت ب�ا الهلال مدعی، برنده از زمین 
خارج ش�د و توانست بر خلاف تصور اکثر 

مردم صعود کند.
حرف ش��ما کاملاً درست است. تیمی 
مثل الهلال عربستان همیشه مقابل استقلال 
بازنده بوده است. حتی در زمین خودش به 
ما باخته است. به نظر من ما مشکلی برای 
رویارویی با حریفان آس��یایی نداریم. فقط 
کافی است از نظر روحی- روانی و بدنی تیم 

را آماده مسابقه کنیم. استقلال پس از سال ها برای نخستین بار 
دس��تخوش تغییر نشده و شاکله اش حفظ شده است و حتی 
مهره های خوبی هم اضافه ش��ده اند. البته نباید فراموش کنیم 
بازی در لیگ قهرمانان آسیا کار سختی است و تیم های عربی 
بازیکنان باکیفیت و گران قیمتی را خریداری می کنند. ان شاءالله 

استقلال بتواند شادی را برای هوادارانش به ارمغان آورد. 
  استقلال پس از ۳ سال بار دیگر باید در خاک عربستان قدم 
 بگذارد؛ میزبانی الاهلی می تواند به کمک آنها بیاید و تیم ما را 

دچار دردسر کند؟
یکی از مهم ترین فاکتورهای پیروزی یک تیم در یک مسابقه 
میزبان بودن اس��ت. ما به واسطه مسائل سیاسی نتوانستیم از 
تیم های آسیایی میزبانی کنیم و همه هم می دانند که این داستان 
چند سال است برای تیم های ایرانی به وجود آمده است. البته این 
بار هم برای تیم  ملی کشورمان و هم تیم های باشگاهی دردسر 
به وجود آورده اند. همین میزبان شدن عربستان شرایط را کمی 
سخت می کند، هر چند شرایط به دلیل بیماری کرونا و عدم 
حضور تماشاگران در ورزشگاه ها مثل گذشته که آنها پرتعداد 
تشویق  می کردند، نیست و تنها از نظر روانی شاید عربستانی ها 
بتوانند ش��رایط را س��خت کنند. آب و هوای عربستان هم که 
متفاوت با آب و هوای کشور ما است می تواند روی بازی هایی 

که فشرده هم برگزار می شود، تأثیر بگذارد.
   یکی از دردسرها ساعت بازی لیگ قهرمانان است، چرا که 
اکثر دیدارهای استقلال ساعت ۴۵ دقیقه بامداد برگزار خواهد 

شد؛ ساعتی که هیچ موقع تیم ما بازی نکرده است. 
آب  و هوای عربستان می طلبد ساعتی باشد که بتوان مسابقه 
را برگزار کرد. خوشبختانه تیم چند روز زودتر به عربستان می رود 
که بتواند خودش را با شرایط حین بازی وفق دهد. به نظر من 
مشکلی نیست و بعد از چند جلسه تمرین در خاک عربستان، 

تیم آدابته می شود. 
  شانس استقلال برای صعود را چقدر بالا می دانید؟ با توجه به 
اینکه در این فصل از رقابت ها، تنها تیم های سرگروه و ۳ تیم 
دومی که بهترین نتایج را از ۵ گروه غرب کسب کنند، به مرحله 

حذفی صعود می کنند.
س��خت اس��ت که از ح��الا در این باره 
صحبت کنیم اما استقلال در آسیا همیشه 
بزرگی خود را نشان داده است. همه تیم هایی 
که مقابل استقلال قرار می گیرند، بدون شک 
با برنامه و با تمام قوا و انگیزه حاضر می شوند. 
آنها می دانند استقلال هر موقع که خواسته، 
توانس��ته مقابل ش��ان نتیجه بگی��رد. من 
امیدوارم تیم ما بتواند از گروهش صعود کند. 
  یک مشکلی که در استقلال وجود دارد، 
این اس�ت که چه در زمان فکری و چه در 
زمان مجیدی، خط هافبکش ثابت نیست و 
مدام بازیکنان جابه جا می شوند؛ این مشکل 

در آسیا قابل حل است؟
وقتی علی کریمی را در خط هافبک از 
دست دادیم، جایگزینی خریداری نشد و به همین دلیل ترکیب 
مدام دستخوش تغییرات می شود. متأسفانه هافبکی که بتواند 
هم در دفاع و هم در حمله کمک تیم باشد نداریم. بازیکنان ما 
در وینگر، دفاع و حمله مشخص و ثابت هستند اما ۲ بازیکن ما 

در خط هافبک هنوز نامشخصند. 
  مهم ترین پس�ت هر تیمی هم دقیقاً همین هافبک دفاعی 

است.
دقیقاً همین طور است. فصل گذشته ریگی تخریب گر کنار 
کریمی تکنیکی و پاسور بازی می کرد اما این فصل کنار ریگی 
بازیکن��ی مثل کریمی بازی نمی کند، به همین دلیل هم تیم 

ضعف هایی دارد. 
  یعنی مهدی پور که به عنوان جانشین کریمی خریداری شد، 

خرید خوبی نبوده است؟
مهدی پور بازیکن جوان و خوبی است. شاید در آینده بتواند 
روحیه، اعتماد به نفس و پختگی را پیدا کند ولی در حال حاضر 
بازیکنی می خواهیم که به نحو احس��ن بتواند در میانه زمین 

کار کند.
   ب�ه طور کلی مربیگری فرهاد مجیدی را در این چند بازی 

چطور دیدید؟
فرهاد این بار با پختگی بازگش��ت. نفراتی که برای کادرش 

انتخاب کرد، همگی با مطالعه بوده است. فکر می کنم هر چه 
جلوتر  رویم، شرایط تیم او بهتر هم خواهد شد. 

  کمی هم درباره انتصابات فدراسیون فوتبال صحبت کنیم 
ک�ه کم حرف و حدیث نداش�ت. خیلی ه�ا می گویند انتخاب 
گزینه هایی مثل سرپرس�ت یا رئیس مرکز ملی فوتبال ایران 
فنی نبوده و انتصابات سفارشی بوده است؛ نظر شما چیست؟

به هر حال رئیس فدراسیون حتما با کسانی مشورت کرده 
و به این نتیجه رسیده تا این افراد انتخاب شوند. عملکرد این 
افراد در آینده نشان خواهد داد این انتصابات درست بوده است 

یا خیر. صحبت هایی که از آقای عزیزی خادم شنیدم این بوده 
است که با چند نفر صحبت کردند تا این انتخاب ها انجام شود. 
  انتخاب عزیزی خادم به عنوان رئیس فدراس�یون را چطور 

دیدید؟ به نظر شما انتخاب خوبی بود؟
آقای عزیزی خادم ۴ س��ال به عنوان عضو هیأت رئیسه در 
فدراسیون حضور داشتند و عملکرد موفقی هم داشتند. با توجه 
به وضعیتی که تیم  ملی ما دارد، همه تلاش ها را برای بهتر شدن 
شرایط و صعود به جام جهانی دارند انجام می دهند. به نظر من 
انتخاب اصلحی بوده و تمام مجمع به ایشان نظر مثبتی داشتند. 

ایمان عالمی در گفت وگو با »وطن امروز« پیش از سفر استقلال به عربستان: 

بزرگی ما در آسیا ثابت شده است
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موفقیت استقلال دور از دسترس 
نیس�ت و هر زمان می تواند بزرگی 
خود را نش�ان دهد. در چند هفته 
اخیر تغییراتی در کادر فنی به وجود 
آمد و استقلال بازی های بهتری را به 

نمایش گذاشت

]  مارکا   [

می خواهیم دوباره این را ببینیم ]   اسپورت  [

]  موندودپورتیوو   [آنها برای لالیگا بازی می کنند

زنده باد  بارسا
]  لاگاتزتا  [

پرواز  اینتر
]  آ.اس  [

منتظریم شما را دوباره ببینیم

زهره فلاح زاده: تیم فوتبال استقلال امروز ساعت 1۵ برای رویارویی با حریفان آسیایی خود به عربستان 
سفر می کند. آبی ها همچون فصول گذشته در گروه مرگ آسیا قرار گرفته اند و در بازی هایی فشرده باید 
به مصاف حریفان بروند. »وطن امروز« برای بررسی شرایط استقلال در آسیا با ایمان عالمی، پیشکسوت 

این تیم گفت وگو کرده است. 


